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Protokół Nr 15/2016 
ze wspólnego  posiedzenia Komisji Budżetu, Rozwoju Gminy 

 i Bezpieczeństwa Publicznego oraz Komisji Edukacji, Kultury, Sportu, Zdrowia                        

i Spraw Społecznych Rady Gminy Ryjewo  

 z  dnia 20 kwietnia 2016 roku  
 

Lista obecności radnych stanowi załącznik Nr 1 do protokołu. 

 

W posiedzeniu uczestniczyli ponadto: 

 

1. Pan Sławomir Słupczyński - Wójt Gminy 

2. Pani Dorota Cipkowska           - Zastępca Wójta Gminy Ryjewo 

3. Pani Małgorzata Zdunek          - Skarbnik Gminy 

4. Pani Małgorzata Kubic             - Sekretarz Gminy 

5. Pani Dorota Czerkies                - Kierownik Referatu Organizacyjnego  

6. Pan Adam Mączyński - Kierownik GOPS 

 

 

Posiedzenie poprowadziła Przewodnicząca Komisji ds. budżetu, która powitała zebranych na 

posiedzeniu oraz przedstawiła tematykę obrad. Radni jednogłośnie przyjęli tematykę obrad  

w brzmieniu. 

 

Tematyka posiedzenia: 

 

1. Sprawozdanie GOPS z działań z zakresu pomocy społecznej za 2015 rok.  

2.  Rozpatrzenie projektów uchwał przygotowanych na sesję. 

3. Sprawy bieżące. 

 

Ad.1. Sprawozdanie GOPS z działań z zakresu pomocy społecznej za 2015 rok.  
 

Pan Adam Mączyński: Informacja dotycząca przyznanych planów oraz wydatków 

Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Ryjewie za okres od dnia 1 stycznia 2015 r. do 

dnia 31 grudnia 2015 r. Budżet  zlecony na świadczenia rodzinne na plan: - 2.798.000,- zł 

wydano –  2.797.615,- zł następująco: 
 

- zasiłki rodzinne       - 580.078,-  

- dodatek z tytułu urlopu wychowawczego   -   38.293,- 

- dodatek z tyt. samotnego wychowywania dzieci  -   57.770,- 

- dodatek z tytułu urodzenia dziecka    -   30.000,- 

- jednorazowa pomoc z tyt. urodzenia dziecka (becikowe) -   44.000,- 

- dodatek – kształcenie i rehabilitacja dzieci   -   22.900,- 

- dodatek – podjęcie nauki poza miejscem zamieszkania -   42.116,- 

- dodatek dla rodzin wielodzietnych    -   84.207,- 

- dodatek – wyprawka szkolna     -   34.900,- 

- zasiłki pielęgnacyjne      - 687.429,- 

- świadczenia pielęgnacyjne     - 411.600,- 

- zasiłek dla opiekunów     - 110.448,- 

- specjalny zasiłek opiekuńczy     -   34.701,- 

- ubezpieczenie społeczne od świadczeń pielęgnacyjnych -   75.394,- 

- ubezpieczenie społeczne od zasiłków opiekuńczych -     9.550,- 
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- ubezpieczenie społeczne od zasiłków dla opiekunów  -   28.677,- 

- świadczenia z Funduszy Alimentacyjnego   - 427.433, 

 

Z tego rozdziału opłacanych jest dwóch pracowników zajmujących się obsługą świadczeń 

rodzinnych i świadczeń z funduszu alimentacyjnego:  

- wynagrodzenie pracowników    - 56.231,- 

- dodatkowe wynagrodzenie roczne   -   5.128,- 

- składki na ubezpieczenie społeczne  - 11.117,- 

- składki na fundusz pracy    -   1.505,- 

- różne opłaty (koszty egzekucyjne)   -   2.738,- 

- materiały i wyposażenie, licencja   -   1.400,- 

 

W ramach dokonanych wpłat przez dłużników alimentacyjnych przyjęto plan na 2015 rok  

w wysokości - 13.000,- zł. Wydatkowano z budżetu własnego kwotę – 12.632,- zł. w tym: 

- materiały i wyposażenie   -      500,- 

- usługi niematerialne (przesyłki pocztowe) -   5.991,- 

- wydatki różne (egzekucje komornicze) -   5.463,- 

- szkolenia pracowników    -      678,- 

Składki zdrowotne – płacone są od zasiłków stałych oraz od świadczeń pielęgnacyjnych  

z budżetu zleconego.  Wydano łącznie     41.271,- zł  w tym;  

-   26.500,- zł. składki opłacone od zasiłków stałych, 

-         421,- zł. składki od zasiłków opiekuńczych 

-      8.640,- zł. składki opłacane od świadczeń pielęgnacyjnych 

-      5.710,- zł. składki od zasiłków dla opiekunów 
 

Na usługi opiekuńcze i specjalistyczne usługi opiekuńcze na plan – 3.840,- zł wydatkowano 

kwotę – 3.840,- zł. Specjalistyczne usługi opiekuńcze przyznano dla 2 rodzin. Otrzymano 

środki finansowe w ramach rządowego programu wspierania osób pobierających świadczenia 

pielęgnacyjne w wysokości  1.856,- zł.  Wydatkowano  1.856,- zł  oraz datację na obsługę 

Karty Dużej Rodziny , którą wydatkowano w kwocie 514,- zł. 

W ramach zadań własnych dofinansowanych z budżetu zleconego na  wspieranie rodziny 

jednostka otrzymała środki w wysokości  25.500,- zł. W ramach Programu „Asystent 

rodziny” otrzymaliśmy dotację na sfinansowanie kosztów zatrudnienia asystenta rodziny. 

Przyznana kwota została wydatkowana w całości.  

Na zasiłki i pomoc w naturze otrzymano dodatkowe środki na zasiłki okresowe w kwocie  

16.000,- zł.  Na zasiłki stałe   wydatkowano kwotę   339.586,-zł. Powyższe środki 

przeznaczono na zasiłki stałe dla 90 osób. 

Otrzymano środki finansowe na dożywianie dzieci w szkole w ramach Programu „Pomoc 

państwa w zakresie dożywiania” w wysokości – 80.360,- zł w tym – 5.000,- zł. transport 

posiłków dla dzieci w Niepublicznym Przedszkolu „Maluszek” w Ryjewie oraz dzieci  

w Szkole Podstawowej w Straszewie. 

   

W ramach budżetu własnego  na rodziny zastępcze na dzień 31.12.2015 r. wydatkowano 

62.500,- zł. (10%, 30% oraz 50% wydatków związanych z umieszczeniem dzieci w pieczy 

zastępczej) Na wspieranie rodziny wydatkowano kwotę  21.830,- zł w tym: 

 wynagrodzenie asystenta rodziny - 10.025,- 

 dodatkowe wynagrodzenie roczne -   2.244,- 

 składki społeczne   -   2.167,- 

 składki na fundusz pracy  -      348,- 

 materiały i wyposażenie  -      907,- 
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 zakup pozostałych usług  -        18,- 

 usługi telekomunikacyjne  -      536,- 

 podróże służbowe   -   5.585,- 

 

Na  zasiłki i pomoc w naturze. Przyjęty plan 626.300,- zł. wydatki w tym rozdziale 

przedstawiają się następująco: 

- schronienie   61.588,- 

- odzież, obuwie            35.730,-  

- leki, okulary      1.424,-   

- żywność                               57.654.- 

- opał                                    44.420,-   

- 90-cio latki                10.155,-  

- zasiłki specjalne     6.120,- 

- środki czystości               3.460,-  

- kołdry, pościele    1.880,- 

- utrzymanie mieszkania    4.130,- 

- podręczniki     6.600,- 

- pogrzeby      6.090,- 

- bilety                                           54,- 

- zasiłki okresowe        487,- 

- zdarzenia losowe     3.500,- 

- odpłatność za DPS           361.010,-  

   

 

Dodatki mieszkaniowe w okresie od 1 stycznia 2015 r. do 31 grudnia 2015 r. przyjęto 75 

wniosków (4 decyzje odmowne). Łącznie w okresie sprawozdawczym wypłacono dodatki na 

kwotę – 91.078,- zł. Usługi opiekuńcze i specjalistyczne usługi opiekuńcze wydatkowano na 

ten cel kwotę -   32.107,- zł. Usługi przyznano dla 9 rodzin.  
 

Zadania obowiązkowe gminy - dożywianie dzieci.  Dożywianiem objęto 264 dzieci oraz  

2 osoby dorosłe. Wydano na ten cel - 74.409,- zł  w tym 7.155.- zł. transport posiłków. 

 

Radna Emilia Ostrowska – Cendrowska:  Jak wygląda sytuacja asystenta rodziny. Ile   

rodzin ma pod swoja pieczą? 

 

Pan Adam Mączyński: 12 rodzin i liczba ta nie wzrasta. Jeżeli jedna rodzina odchodzi to  

w to miejsce jest kolejna. Asystent nie może mieć więcej niż 15 rodzin miesięcznie. 

 

Radna Bernadeta Łukaszewska:  Ile wizyt w tygodniu ma asystent u takiej rodziny? 

 

Pan Adam Mączyński:  Zależy od sytuacji. Takich wizyt może być 3 w tygodniu. Często są 

to wizyty w asyście Policji. Asystent ma ruchomy czas pracy, więc o różnych godzinach jest  

u takiej rodziny. Zdarza się, że jest tylko raz w tygodniu w zależności od tego jak dużo 

pomocy wymaga dana rodzina. 

 

Radny Aleksander Grochowski: Jak wygląda sytuacja z programem  500+?  

 

Pan Adam Mączyński: Wpłynęło 318 wniosków  na 538 dzieci według stanu na 20.04.2016 

r. Część wniosków przekazana została do Urzędu Marszałkowskiego z uwagi na fakt, iż jeden 

z rodziców pracuje za granicą i może tam otrzymywać takie  świadczenie .   
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Przewodnicząca Komisji podziękowała Panu Adamowi Mączyńskiemu za przedstawione 

informacje.  

 

Ad.2. Rozpatrzenie projektów uchwał przygotowanych na sesję. 

 

- Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XV/95/16 Rady Gminy w Ryjewie z dnia 30 

marca 2016 r. w sprawie zawarcia Porozumienia Międzygminnego pomiędzy Miastem  

i Gminą Prabuty, a Gminą Ryjewo  w sprawie określenia wzajemnych zobowiązań Miasta  

i Gminy Prabuty i Gminy Ryjewo w sprawie realizacji zadania pn. „Przebudowa drogi 

gminnej Trzciano -  Laskowice” przedstawił Pan Sławomir Słupczyński, który poinformował, 

iż usuwa się zapis dotyczący publikacji uchwały w Dzienniku Urzędowym Województwa 

Pomorskiego z uwagi na fakt, iż nie jest to prawo miejscowe zgodne z ustawą. 

 

Radni pozytywnie zaopiniowali projekt uchwał. 

 

- Projekt uchwały w sprawie uchylenia w całości  uchwały Nr XV/101/16 Rady Gminy 

Ryjewo z dnia 30 marca 2016r.  w sprawie nieodpłatnego nabycia przez Gminę Ryjewo 

nieruchomości gruntowej na której znajduje się przepompownia ścieków  położona  

w miejscowości Ryjewo przedstawił Pan Sławomir Słupczyński, który poinformował, że 

Wojewoda Pomorski wystąpił z wnioskiem o uchylenie tej uchwały z uwagi na fakt, iż 

regulacje dotyczące nabywania nieruchomości od Agencji Nieruchomości Rolnych należą do 

kompetencji Wójta wobec czego uchwała jest zbędna.  

 

Radni pozytywnie zaopiniowali projekt uchwał. 

 

- Projekt uchwały w sprawie uchylenia w całości  uchwały Nr XII/67/15 Rady Gminy Ryjewo 

z dnia 26 listopada 2015r. w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego dla części obrębów geodezyjnych: Ryjewo, Straszewo, 

Pułkowice oraz projekt uchwały w sprawie  przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego dla części obrębów geodezyjnych: Ryjewo, Straszewo, 

Pułkowice przedstawił Pan Sławomir Słupczyński, który poinformował, iż po konsultacji 

uchwały z firmą zajmującą się przygotowaniem takiego planu, ustalono, iż w uchwale zbędne 

są wpisane dane dotyczące zakresu i prac związanych z ewentualną inwestycją. Wobec 

powyższego poprzednią uchwałę proponuje się uchylić i  podjąć nową z wyszczególnionymi 

jedynie obrębami geodezyjnymi.  

 

Radni pozytywnie zaopiniowali projekt uchwał. 

 

- Projekt uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr XIII/84/15 Rady Gminy Ryjewo z dnia 28 

grudnia 2015 roku w sprawie uchwalenia budżetu gminy na rok 2016 przedstawiła Pani 

Małgorzata Zdunek, która poinformowała, iż zmiany dotyczą zwiększenia dochodów  

i wydatków. Dochody zwiększono o: 

- 53.003,00 zł w związku z odzyskaniem VAT; 

- 8.814,00 zł z wpływów z podatku dochodowego; 

- zmniejszono dochody o 23.106,00 zł w związku z korektą subwencji oświatowej. 

W ramach wydatków zwiększono koszty na:  

- prowizje dla firmy obsługującej odzyskiwanie podatku VAT w wysokości 15.901,00 zł; 

- 82.810,00 zł na przygotowanie lokali komunalnych w pomieszczeniach po byłej bibliotece 

w Ryjewie. 
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Radni pozytywnie zaopiniowali projekt uchwały. 

 

- Projekt uchwały w sprawie  zmiany Uchwały Nr III/16/14 Rady Gminy Ryjewo z dnia 29 

grudnia 2014 roku w sprawie przyjęcia wieloletniej prognozy finansowej Gminy Ryjewo na 

lata 2015 – 2024 przedstawiła Pani Małgorzata Zdunek, która poinformowała, iż 

wprowadzono po stronie przychodów wolne środki z lat ubiegłych w wysokości 779.879,00 

zł jednocześnie zmniejszając kwotę planowanego do zaciągnięcia kredytu do wysokości 

743.550,00 zł zgodnie ze zmianami dokonywanymi w uchwale budżetowej.  

 

Ad.4. Sprawy bieżące. 

 

Pan Sławomir Słupczyński:  Na jednej z poprzednich sesji podjęliśmy uchwałę intencyjną w 

sprawie  budowy spalarni w Gdańsku. Teraz musimy zadeklarować ilość śmieci, które 

będziemy przekazywać.  Jest to ważne, bo w sytuacji, gdy przekażemy tych odpadów mniej, 

to będziemy musieli dodatkowo płacić za ilość odpadów nieprzekazanych.   

 

Radny Kazimierz Zima: Czy my również będziemy współfinansować tą inwestycję? 

 

Pan Sławomir Słupczyński:  Nie, nasz  wymóg  to dostarczanie odpadów. 

 

Radny Kazimierz Zima: Co w sytuacji kiedy nie wyrazimy w ostateczności  zgody.  

 

Pan Sławomir Słupczyński:  Musimy zdać sobie sprawę z tego, że będziemy musieli pozbyć 

się tej frakcji na rynku komercyjnym, a jest to bardzo trudne, bo nikt tego typu odpadów nie 

chce przyjmować.  

 

Pan Sławomir Słupczyński:  Do Urzędu wpłynęła propozycja wykonania wirtualnego filmu 

promującego gminę Ryjewo. Koszt tego to 8 tysięcy złotych. Dzięki temu przedsięwzięciu 

będzie można wirtualnie zwiedzić gminę Ryjewo. Otrzymaliśmy również propozycję  

powiadomienia poprzez sms mieszkańców  o wydarzeniach w gminie Ryjewo. Koszt tej 

usługi to  6.300,00 złotych.  

 

Radny Kazimierz Zima: Bardzo fajne inicjatywy. Powiadamianie mieszkańców  

o wydarzeniach  kulturalnych jest ważne, bo sami widzimy, jak mało naszych mieszkańców 

uczestniczy w imprezach, czy to w GOK-u czy w GBP.  Ośrodek kultury podjął już pewne 

kroki w tym kierunku  z tym, że planuje  e-mailowo powiadamiać o swoich imprezach. 

 

Pan Sławomir Słupczyński:  Wpłynął wniosek z parafii Kozala dotyczący dofinansowania 

remontu wieży kościoła  w wysokości 10 tyś. zł. Rozmawialiśmy już kiedyś o tym, aby od 

2017 roku dofinansowywać  tego typy zabytki.  Parafia uzyskała  dofinansowanie z Urzędu 

Marszałkowskiego w wysokości 20 tyś. zł. Całość zadania wyniesie ok. 135 tyś. zł.  Również 

złożony został wniosek o wsparcie do kurii elbląskiej oraz mniejszości niemieckiej.  

 

- Radni większością głosów wyrazili zgodę na przekazanie dotacji (za – 8, przeciw – 0, 

wstrzymał się – 1) 
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Radny Zbigniew Reducha: Na skrzyżowaniu ul. Podgórnej z Grunwaldzką pasy na jezdni są 

niewidoczne, a jest to niebezpieczne skrzyżowanie. Wskazane w tym miejscu byłoby lustro 

drogowe.  

 

Pan Sławomir Słupczyński: Zgłaszaliśmy już konieczność ustawienia lustra w tym miejscu, 

niestety otrzymaliśmy decyzję odmowną. Również na dwa pozostałe lustra na terenie Ryjewa 

nie wyrażono zgody. Zgłosimy to do przygotowywanej przez Komendę Powiatową Policji 

tzw. mapę zagrożeń i to może nam ułatwi z przyszłości sprawę kolejnego zgłoszenia  

w Zarządzie Dróg Wojewódzkich.  

  

Radna Barbara Wolak: Studzienka zrobiona przy drodze wojewódzkiej 607 nie sprawdza 

się. Trzeba w tym miejscu zrobić coś innego, bo podczas deszczy nadal tworzy się kałuża. 

 

Pan Sławomir Słupczyński: Po 20.04. służby drogowe mają wykonywać prace na drogach 

wojewódzkich w naszej gminie.  

 

Pani Emilia Ostrowska – Cendrowska: Pracownicy którzy kopią rowy w Mątowskich 

Pastwiskach w trakcie pracy spożywają alkohol i nie był to jednorazowy incydent.   

 

Pan Sławomir Słupczyński: Jeżeli ktokolwiek z Państwa widzi, że pracownik spożywa 

alkohol, to proszę o natychmiastowe poinformowanie o tym fakcie Urzędu. Wtedy możemy 

podjąć kroki i sprawdzić. 

 

Radny Radosław Martyka:  Co z obiektem sportowym. Jest mnóstwo dzieci korzystających 

z tych obiektów a są one w coraz to gorszym stanie. Czy będzie ktoś, kto będzie zarządzał 

tym boiskiem przy GOK-u, bo siatki i bramki są zniszczone, leżą poodkręcane śrubki na 

boisku. Siatka odgradzająca obiekt jest dziurawa. Czy mamy gwarancje na ten obiekt? 

Również  

na boisku leśnym jest problem z szatnią, bo jest w takim złym stanie i Sanepid nie chce 

wydać zezwoleń na korzystanie z niej. Czy coś w sprawie uregulowania tej szatni będzie 

robione? 

 

Radny Kazimierz  Zima:  Rozmawialiśmy z  Dyrektorem GOK na temat siatki i ustaliliśmy, 

że Pan Roman  Zbróg kupi nową.  

 

Radny Radosław Martyka: Ta siatka została prowizorycznie przywiązana sznurkiem. Jeżeli 

chcemy, żeby ten obiekt prosperował, to musimy o niego dbać.  

 

Pan Sławomir Słupczyński: Zajmować się tym obiektem będzie pracownik z interwencji, 

który będzie wykonywał drobne naprawy i sprzątanie. Takie uszkodzenia jak te wymienione 

nie podlegają  gwarancji, bo są to uszkodzenia mechaniczne. Będziemy musieli kupić nową 

siatkę, a to co da się naprawić w ramach gwarancji, to zrobimy. Jeżeli chodzi o szatnie, to w 

tym roku będziemy zlecać miejscowy plan zagospodarowania terenu, które pozwala 



Strona 7 z 7 

 

uregulować pewne historie własności z lasami. Prace związane z szatnią trwają, ale nie jest to 

taka szybka sprawa. Jeżeli chodzi o kluby, to nikt nie powiedział, że my będziemy finansować 

działalność klubów. Trzeba pomyśleć może o wsparciu z zewnątrz.  

 

Radny Radosław Martyka: My w dużym stopniu robimy w swoim zakresie prace a dotacji 

nie możemy wykorzystać na inne zadanie niż jest w planie 

 

Pan Sławomir Słupczyński: Dotacja w dużej części pokrywa działalność klubu i to wy 

musicie opisać czy potrzebujecie na remont szatni, czy na transport zawodników.  

 

Radny Zbigniew Reducha: Należy prawnie rozwiązać sprawę własności budynku szatni, bo 

grunt na którym się znajduje należy do Lasów Państwowych.  

 

Radny Kazimierz Zima: Część rzeczy musi wykonywać sam klub, bo urząd też nie jest od 

tego, żeby wszystko za klub robić.  

 

Wobec wyczerpania porządku posiedzenia Przewodnicząca Komisji podziękowała wszystkim 

za udział w spotkaniu i zamknęła posiedzenie.  

 

 

 

Na tym protokół zakończono. 

 

 

Przewodnicząca Komisji 

Barbara Wolak 

Bernadeta Łukaszewska 

 

 

 


